
Strona 1 z 13 
 

Protokół nr LXXIII/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 26 października 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marta Nawrocka – Adwokat, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXXIII sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:05. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Otwieram LXXIII sesję Rady Gminy zwołaną na pod-
stawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 roku, poz. 
40 i 572). Witam Wicewójta Gminy – Pana Janusza Frysiaka, Zastępcę Skarbnika – Panią Monikę Gro-
madę, Witam Wysoką Radę. Witam kierowników referatów jednostek. Witam Panią mecenas, pracow-
ników Urzędu Gminy. Witam Panie i Panów Sołtysów.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Na 15 radnych obecnych jest 15. Zatem Rada może podejmować 

decyzje, które będą prawomocne.  
 

2. Przedstawienie porządku obrad LXXIII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LXXII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

• w sprawie zaopiniowania propozycji ceny na 2024 rok za odzysk i unieszkodliwianie  
odpadów z grupy 20… - odpady komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektyw-
nie, 
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• w sprawie ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 

7. Informacja o przeprowadzonych postępowaniach przetargowych w 2023r. 
8. Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2023r. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto za rok szkolny 2022/2023. 
10. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
11.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
12.  Zakończenie obrad LXXIII sesji Rady Gminy. 

   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXXIII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś z Państwa ma uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Nie mamy uwag. Przystępujemy do głosowania.  

„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 15 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Porządek LXXIII sesji został przyjęty jed-
nogłośnie. 
 
Porządek obrad LXXIII sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LXXII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół ten został Państwu przesłany. Czy są uwagi do przesłanego 
protokołu? Uwag nie ma. Przystępujemy do głosowania.  

„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 15 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół z LXXII sesji został przyjęty jed-
nogłośnie. 
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja ta została umieszczona na stronie gminy, dokładnie  
w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli będą jakieś uwagi, pytanie bardzo proszę w punkcie informa-
cje bieżące. 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-

nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Biurze Rady i załatwianie spraw bieżących.  

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Elżbietę 
Kaczmarek.  
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Pani Elżbieta Kaczmarek – Dzień dobry. Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy nieruchomo-
ści położonej w obrębie Modła Królewska, oznaczonej nr ewid. 222/14 o pow. 0,0751 ha. Nierucho-
mość  stanowi własność osoby fizycznej. Właściciel nieruchomości zwrócił się z wnioskiem o nieod-
płatne przekazanie na rzecz Gminy Stare Miasto przedmiotowej nieruchomości z przeznaczeniem pod 
drogę. Nieruchomość jest utwardzona i stanowi dojazd do nieruchomości zabudowanych, zlokalizowa-
nych przy ulicy Kwiatowej. Wniosek właściciela został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rozwoju 
Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo dziękuję Pani kierownik. Wszystkie uchwały, informacje 
były w sposób szczegółowy na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października. Otwieram dys-
kusję, proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXXIII/480/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 października 2023 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała LXXIII/480/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Elżbietę 
Kaczmarek.  

Pani Elżbieta Kaczmarek – Projekt uchwały dotyczy nieruchomości położonej w obrębie Żychlin 
oznaczonej nr ewid.  400/1 o pow. 0,8566 ha. Przedmiotowa nieruchomość stanowi własność Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Żychlinie na podstawie księgi wieczystej prowadzonej przez Sąd Rejonowy  
w Koninie. Właściciel nieruchomości zwrócił się z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy 
Stare Miasto przedmiotowej nieruchomości z przeznaczeniem pod budowę strażnicy. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, można prosić o głos?  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę, Pan radny Kwieciński. 
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. Chciałem zapy-

tać przy okazji, jak tam wybudujemy garaże, czy z powrotem tą nieruchomość zwrócimy straży? Dzię-
kuję. 

 Pani Ewelina Andrzejak – Będzie jakiś czas trwałości projektu, więc przez okres trwałości projektu 
na pewno nie. Jak Pan wie, są tam położone też również place zabaw, wybudowane przez Urząd Gminy, 
więc na ten moment będzie to w posiadaniu Urzędu Gminy.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Czy mamy jeszcze jakieś zgłoszenia? Nie ma zgłoszeń, zamykam 
dyskusję.  

 
Uchwała Nr LXXIII/481/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 października 2023 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała LXXIII/481/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zaopiniowania propozycji ceny na 2024 rok za odzysk i unieszkodliwianie od-
padów z grupy 20… - odpady komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią kierownik Magdalenę Kusiak. 

Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, Zarząd Miejskiego Zakładu Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi Spółka z o.o. w Koninie zwrócił się do Rady Gminy Stare Miasto z wnioskiem w sprawie 
zaopiniowania cennika na 2024 rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów z grupy 20… - czyli odpady 
komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie. We wniosku Zarząd MZGOK wyjaśnia, iż  
w związku ze wzrostem wysokości stawek opłat za korzystanie ze środowiska odpadów przeznaczonych 
do składowania w roku 2024, w cenniku zaproponowano wzrost ceny za odzysk i unieszkodliwienie 
m.in. bioodpadów i popiołu. Biorąc powyższe pod uwagę proponuje się pozytywne zaopiniowanie za-
łożonego cennika.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXXIII/482/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 października 2023 roku w sprawie 
zaopiniowania propozycji ceny na 2024 rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów z grupy 20… - od-
pady komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała LXXIII/482/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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• w sprawie ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią kierownik Magdalenę  
Kusiak.  

Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, ustawa z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach nakłada na Radę Gminy obowiązek określenia w drodze uchwały stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Po przeprowadzonym przetargu na odbiór i zago-
spodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Stare Miasto w roku 2024, w których złożona 
została tylko jedna oferta, w dniu 5 października tego roku została podpisana umowa z Zakładem 
Oczyszczania Terenu „Bakun”, ponieważ obecne stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
wynoszące 19,50 zł od osoby miesięcznie, w przypadku gdy właściciel nieruchomości wypełnia usta-
wowy obowiązek zbierania odpadów w sposób selektywny oraz 78,00 zł miesięcznie od osoby, jeżeli 
właściciel nieruchomości nie wypełnia tego obowiązku. Nie pokrywają w 2024 roku całości kosztów 
utrzymania systemu. Konieczne jest dostosowanie stawek do zwiększonych kosztów. Zgodnie z przed-
stawioną podczas komisji kalkulacją, zaproponowana stawka w wysokości 21,50 zł. od osoby miesięcz-
nie pokrywa w całości koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi  
w roku 2024. Zgodnie z ustawą obejmuje ona koszty odbierania, transportu, zbierania i unieszkodliwia-
nia odpadów komunalnych, utrzymania punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, obsługi 
administracyjnej systemu oraz edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpa-
dami komunalnymi. W kalkulacji uwzględniono następujące koszty: 2.615.086,92 zł. brutto rocznie. 
Jest to oferta wykonania zamówienia przez Zakład Oczyszczania Terenu „Bakun”, 110.000,00 zł, tj. 
roczny koszt obsługi administracyjnej systemu oraz 88.356,96 zł. jest to wzrost kosztów systemu,  
w związku ze zmianą cennika MZGOK w zakresie popiołów i bioodpadów na rok 2024. Do kalkulacji 
uwzględniono liczbę mieszkańców gminy, tj. 11 572 osoby. Obowiązującą kwotę zwolnienia za kompo-
stowanie bioodpadów stanowiącą 2,50 zł od osoby miesięcznie oraz liczbę osób korzystających ze zwol-
nienia, tj. 50% mieszkańców, czyli 5 786 osób. Podsumowując, zaproponowana w uchwale stawka 
21,50 zł miesięcznie od osoby oraz czterokrotność tej stawki, tj. 86,00 zł od osoby miesięcznie, jeśli nie 
jest wypełniony obowiązek selektywnej zbiórki odpadów pokrywa w całości koszt funkcjonowania sys-
temu w roku 2024.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Pan radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. Akurat tak się zdarza, że 

od paru lat do przetargu na odpady w naszej gminie przystępuje tylko jedna gmina. Panie Wójcie, czy 
my to dostatecznie rozpropagowaliśmy odnośnie przetargów? Ja wiem, że pewnie firmy podzieliły so-
bie strefy wpływów i jedna drugiej w paradę nie wchodzi, to tak naprawdę wygląda, ale chodzi mi o to, 
czy my staramy się, żeby rzeczywiście była jakaś konkurencja, pozyskać, wysłać informację do innych 
form nawet spoza terenu? Dziękuję.  

 
Pan Janusz Frysiak – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. Tak, Panie radny. My wysy-

łamy informację. Informujemy rynek o tym, że takie przetargi są u nas ogłaszane. Jest to ogłaszane na 
naszej stronie, na platformie zakupowej. Staramy się swoimi kanałami również dotrzeć do dostatecznej 
grupy odbiorców, natomiast efekt mamy taki sam, że rokrocznie składana jest jedna oferta przez jed-
nego oferenta, przy czym pragnę zwrócić uwagę, że tak, jak wszyscy o tym wiemy, ten system u nas 
naprawdę bardzo dobrze funkcjonuje od wielu lat. Mamy jednego wykonawcę, ale liczba skarg na jego 
usługi jest bliska zeru. Tak naprawdę system jest czytelny, jest odbierane są śmieci cały czas od wielu 
latu w czwartki w systemie cyklicznym. Bardzo szczegółowo dopieszczamy ten harmonogram odbio-
rów, żeby mieszkańcom odbierać w określonych porach roku określone frakcje tak, żeby im to się nie 
kumulowało. Nie mamy złego odbioru, co więcej mamy raczej pozytywny odbiór i tak jak było to pre-
zentowane na wtorkowych komisjach. Mamy jedną z najniższych, jeśli chodzi nie najniższą stawkę. Tak 
naprawdę to podniesienie cen teraz przez Państwa, jeżeli wyrazicie zgodę od 1 stycznia spowoduje, że 
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nasz, że stawki za odbiór odpadów od 1 stycznia 2024 będzie na poziomie takim, jakie inne gminy po-
noszą już, jak i mieszkańcy innych gmin ponoszą już w tym roku czy ponosili w latach poprzednich, więc 
wydaję mi się, że jest to pomimo tego, że jest tylko jeden oferent, który bierze cały czas udział w tym 
przetargu, to jednak nie mamy na co narzekać i powinniśmy być zadowoleni i jesteśmy zadowoleni jak 
ten system u nas funkcjonuje. Ja tylko przypomnę, że w ubiegłym roku, jeśli dobrze pamiętam były 
chyba 3 postępowania przetargowe i też pomimo różnorodnych działań jakie podejmowaliśmy, zło-
żona została, składane zostały oferty tylko przez jednego oferenta. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Pan Lewandowski. 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Należy się naszym mieszkańcom wyjaśnienie, że 5 gmin z naszego 

powiatu prowadzi we własnym zakresie gospodarkę odpadami, czyli … powołane spółki odbierają od-
pady i trzeba zwrócić uwagę na to, że w tych gminach wcale nie jest tanio. Na pierwszy rzut oka wydaje 
się, że to nie jest normalna sytuacja, że po raz kolejny firma Bakun wygrywa u nas przetarg, ale w tej 
strukturze kosztów, to sam odbiór nie jest chyba najwyższy. Najwyższa jest utylizacja tych odpadów. 
Tak naprawdę to, co odwozimy do utylizacji to koszt dal wszystkich gmin jest taki sam. My tak na-
prawdę firmie Bakun płacimy tylko za odbiór tych śmieci i tak, jak mówię te gminy sąsiednie, które  
z naszego powiatu, które odbierały we własnym zakresie okazuje się, że wcale nie mają niższych kosz-
tów, więc to też się mieszkańcom przede wszystkim należy, bo my jako radni taką wiedze posiadamy, 
bo otrzymaliśmy tu od Pani kierownik na komisji. Dziękuję bardzo.   

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Nie mamy dalszych zgłoszeń. Zamykam dyskusję.  

 
Uchwała Nr LXXIII/483/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 października 2023 roku w sprawie 
ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    1 głos 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 14 głosów, „przeciw” 1, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie wymaganą ilo-
ścią głosów.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

„Przeciw” głosował radny: Stasiak Mirosław.  

Uchwała otrzymała LXXIII/483/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Zastępcę Skarbnika - Panią 
Monikę Gromadę.  

 
Pani Monika Gromada – Szanowni Państwo, na wstępie chciałabym zwrócić uwagę, że na komi-

sjach przedłożono Państwu i omówiono projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej sta-
nowiący druk A, natomiast z uwagi na wpływ zawiadomień z województwa wielkopolskiego i Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o przyznaniu dofinansowania dla gminy, które do 15 listo-
pada musimy złożyć oświadczenie, że zadania zostały przyjęte w budżecie, dlatego też dokonano sto-
sownej zmiany i przedłożono Państwo druk B projektu uchwały budżetowej. W przedłożonym projek-
cie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok zwiększono dochody o kwotę 
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71.653,42 zł. do łącznej kwoty 85.769.967,52 zł. i także wydatki zwiększono o kwotę 71.653,42 zł. do 
łącznej kwoty 89.396.960,09 zł. W załączniku nr 1 dochody wprowadza się zmiany w dziale 010 rolnic-
two i łowiectwo zwiększono kwotę 3.150,00 zł. Wynika to z otrzymanego dofinansowania z wojewódz-
twa wielkopolskiego w ramach konkursu „Odnowa wsi szansą dla aktywnych sołectw”. Otrzymano do-
finansowanie dla sołectwa Karsy na zakup nowych strojów dla KGW. W dziale 750 administracja pu-
bliczna dokonano zwiększenia dochodów o kwotę 10.833,00 zł. Wynika to z dotacji celowej Wojewody 
Wielkopolskiego na zadania zlecone, tj. USC, ewidencja ludności, dowody osobiste. W dziale 758 różne 
rozliczenia dokonano zwiększenia dochodów o kwotę 21.137,00 zł. z tytułu środków z Funduszu Po-
mocy na dodatkowe zadania oświatowe. W dziale 801 oświata i wychowanie dokonano zwiększenia  
o kwotę 14.693,92 zł. Wynika to z tytułu wpływu pozostałych odsetek w kwocie 693,92 zł. oraz z tytułu 
wpływów z opłat za wyżywienie dzieci w przedszkolu w Szkole Podstawowej Modła Królewska. W dziale 
852 pomoc społeczna dokonano zwiększenia o kwotę 13.440,00 zł. z tytułu dotacji celowej na wypłatę 
dodatku dla pracownika socjalnego w kwocie 400,00 zł. miesięcznie. W dziale 855 rodzina dokonano 
zwiększenia o kwotę 399,50 zł. z tytułu dotacji celowej na realizację zadań związanych z Kartą Dużej 
Rodziny. W dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonano zwiększenia o kwotę 
8.000,00 zł. Dotyczy to środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
na realizację przedsięwzięcia pn. „Empiryczna i filmowa ekoedukacja uczniów w Szkole Podstawowej 
w Liścu Wielkim”. W załączniku nr 2 wydatki wprowadza się zmiany przede wszystkim w poszczegól-
nych rozdziałach dotyczących zadań inwestycyjnych, stanowiących §6050 i §6010 dokonano zmiany  
w wydatkach inwestycyjnych dokonując przeniesień w planie pomiędzy poszczególnymi zadaniami. 
Dotyczy to przeprowadzonych przetargów, co szczegółowo przedstawia załącznik nr 4 i 5 do niniejszej 
uchwały. Ponadto w dziale 01095 dokonano przeniesień środków między paragrafami, w dziale 70005 
dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 5.000,00 zł. na koszty postępowania sądowego związane  
z rozgraniczeniem gruntów. W rozdziale 71004 dokonano zmniejszenia wydatków o kwotę 22.000,00 
zł. w planie zagospodarowania przestrzennego. W rozdziale 75011 dokonano zwiększenia wydatków 
w ramach otrzymanej dotacji na realizację zadań zleconych, tzn. USC, ewidencja ludności i dowody 
osobiste. W rozdziale 75012 dokonano zwiększenia wydatków na ochotnicze straże pożarne na wnio-
sek Komendanta OSP. W rozdziale 801 ogólnie dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 35.830,92 zł. 
dotyczy to środków z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe oraz wydatków na wyży-
wienie dzieci w przedszkolu w Szkole Podstawowej w Modle Królewskiej. Dodatkowo w dziale 801 do-
konano przeniesień w planie pomiędzy rozdziałami i paragrafami na wniosek dyrektorów szkół w ra-
mach bieżącej działalności oświatowej. Następnie w rozdziale 85219 dokonano zwiększenia wydatków 
o kwotę 13.440,00 zł. na wypłatę dodatku dla pracownika socjalnego o kwotę 400,00 zł. miesięcznie. 
W dziale 855 dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 399,50 zł. dotyczy to wydatków na realizację 
zadań związanych z Kartą Dużej Rodziny. W dziale 995 pozostała działalność dokonano zwiększenia 
wydatków o kwotę 8.000,00 zł. w ramach środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej na realizację przedsięwzięcia „Empiryczna i filmowa ekoedukacja uczniów  
ze Szkoły Podstawowej w Liścu Wielkim”. W dziale 92105 dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 
3.150,00 zł. Dotyczy to dofinansowania dla sołectwa Karsy na zakup nowych strojów dla KGW. Dzię-
kuję.    

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Zgłoszeń nie ma, dyskusję zamykam.  
 

Uchwała Nr LXXIII/484/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 października 2023 roku w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie, przyjęta została 
jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała LXXIII/484/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

• zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Zastępcę Skarbnika - Panią Mo-
nikę Gromadę.  

 
Pani Monika Gromada – Szanowni Państwo, w przedłożonym projekcie uchwały w zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare Miasto na lata 2023-2035 w załączniku nr 1 dokonano 
zwiększenia dochodów i wydatków wynikających ze zmiany uchwały budżetowej, natomiast w załącz-
niku nr 2 dotyczącym wykazu przedsięwzięć wprowadzono zadania do realizacji na lata 2024-2025, na 
które gmina otrzymała wstępne promesy i są to: konserwacja i restauracja polichromii w Kaplicy św. 
Kazimierza w kościele pw. św. Apostoła Piotra i Pawła w Starym Mieście, konserwacja i restauracja 
trzech ołtarzy w kościele pw. św. Jana Chrzciciela w Liścu Wielkim, przebudowa drogi w miejscowości 
Stare Miasto, ul. Olchowa ETAP I, remont drogi gminnej w nawierzchni asfaltowej w miejscowości Li-
siec Wieli-Bicz, budowa strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Żychlinie oraz w wyniku otrzymania 
dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zadania: 
strategia rozwoju Gminy Stare Miasto na lata 2023-2033 oraz Prognoza Oddziaływania na środowisko 
strategii rozwoju Gminy Stare Miasto na lata 2023-2023 dokonano zmiany w finansowaniu ww. zadań 
w latach 2023 i 2024. Dziękuje.     

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  

Uchwała Nr LXXIII/485/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 października 2023 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare Miasto na lata 2023-
2035. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   1 głos 
 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 głos. Uchwała zostaje przyjęta wymaganą ilością 
głosów, wchodzi w życie. Dziękuję bardzo.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymał się” radny: Teodorczyk Karol.  

Uchwała otrzymała LXXIII/485/2023 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, 15 minut przerwy.  
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Przerwa: 10:37 – 10:53  

Przewodnicząca Rady Gminy – … porządku obrad.  

Punkt 7 porządku obrad –  Informacja o przeprowadzonych postępowaniach przetargowych  
w 2023r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przekazanie  informacji proszę inspektora Pana Radosława Kacz-
marka. 

 
Pan Radosław Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Zgodnie z przedstawionym Państwu na komi-

sjach i omówionym zestawieniem na dzień 13 października przeprowadzono 14 postępowań przetar-
gowych, w wyniku których zawarto 15 umów na łączną kwotę brutto 12.962.788,62 zł. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  

Informacja o przeprowadzonych postępowaniach przetargowych w 2023r. stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 

 

Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z realizacji inwestycyjnych zaplanowanych na 2023 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie sprawozdania proszę Pana kierownika Damiana 
Majewskiego. 

Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam serdecznie. Podczas prac komisji szczegółowo przed-
stawiona została i omówiona informacja w sprawie stanu realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowa-
nych w roku 2023. Informacja została przesłana do radnych, do Biura Rady. Przygotowana zgodnie  
z wytycznymi Komisji Rewizyjnej oraz Budżetu z poprzednich lat w zestawieniu tabelarycznym. Co naj-
ważniejsze podsumowując, na dzień dzisiejszy nie ma zagrożeń z realizacją inwestycji zaplanowanych 
w roku 2023.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu kierownikowi.  

Pan Damian Majewski – Dziękuję.  

Sprawozdanie z realizacji inwestycyjnych zaplanowanych na 2023 rok stanowi załącznik nr 12 do  
niniejszego protokołu.  

Punkt 9 porządku obrad – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto 

za rok szkolny 2022/2023. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji proszę Panią kierownik Jolantę Fabi-
siak. 
 
 Pani Jolanta Fabisiak – Dzień dobry. Szanowni Państwo, szczegółowy raport został przedstawiony 
na posiedzeniu wspólnym komisji. Pozwolę się odnieść w tej chwili do każdego z zadań, które jest oczy-
wiście zadaniem gminy, jeśli chodzi o prowadzenie placówek oświatowych na terenie Gminy Stare Mia-
sto. W dużym skrócie, ale postaram się odnieść do istotnych zagadnień poruszonych w raporcie.  
W raporcie przedstawiono prognozę demograficzną do roku szkolnego 2029/2030. Prognoza na ko-
lejne 2 lata szkolne, czyli do 2025 roku nie przewiduje większych zmian, jeśli chodzi o liczebność dzieci 
w systemie oświaty Gminy Stare Miasto, natomiast od 2026 roku liczba uczniów rok do roku będzie 
spadać jakkolwiek ta dynamika spadku będzie na szczęście niewielka i oczywiście w poszczególnych 
obwodach szkół w zróżnicowanym stopniu. Zadaniem gminy jest opieka przedszkolna, na terenie 
gminy funkcjonuje Przedszkole Samorządowe w Starym Mieście, a 5 szkołach podstawowych na tere-
nie gminy funkcjonują oddziały przedszkolne. W minionym roku szkolnym było łącznie 27 oddziałów 
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przedszkolnych. Do przedszkoli uczęszczało 548 dzieci, w tym do Przedszkola Samorządowego w Sta-
rym Mieście 44% wszystkich przedszkolaków. Szkoły podstawowe, na terenie gminy funkcjonuje  
6 szkół podstawowych. Struktura liczby uczniów dzieli obszar edukacyjny gminy na 3 szkoły duże oraz 
3 szkoły małe. Łącznie w szkołach podstawowych było 69 oddziałów, do których uczęszczało 1120 
uczniów klas I-VIII. W najmniejszej Szkole w Barczygłowie uczyło się 44 uczniów, a w największej  
w Starym Mieście 490. Zadaniem gminy jest organizacja dowozów uczniów. Gmina Stare Miasto reali-
zuje zarówno obowiązek dowozów w obwodzie szkoły jak i fakultatywny dowóz dzecie spoza obwodu 
danej szkoły. W ramach dowozu uczniów realizuje się w sumie 8 tras. Organizacja żywienia, zgodnie  
z art. §106 ustawy Prawo oświatowe w celu zapewnienia prawidłowej realizacji zadań opiekuńczych,  
a w szczególności wspierania prawidłowego rozwoju uczniów, szkoła … Na terenie Gminy Stare Miasto 
w dwóch placówkach są warunki do organizacji stołów, jest to Przedszkole Samorządowe w Starym 
Mieście i w Szkole Podstawowej w Starym Mieście. Obiady przygotowywane w stołówce przedszkolnej 
dowożone są do oddziałów zamiejscowych w Ruminie oraz do oddziałów przedszkolnych w Szkole Pod-
stawowej w Liścu Wielkim. Koszt utrzymania kuchni i stołówek w 2022 roku wyniósł ponad 
1.250.000,00 zł. z czego 40% tej kwoty stanowił zakup środków żywności. Pozostałe jednostki oświa-
towe z terenu Gminy Stare Miasto realizują żywienie uczniów poprzez catering zewnętrzny. Oczywiście 
Gmina Stare Miasto bierze udział w wieloletnim programie rządowym „Posiłek w szkole i w domu”.  
Był to program realizowany na lata 2019-2023. Program przewiduje wsparcie finansowe gmin w udzie-
laniu pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku 
lub żywności. Dożywianiem w ubiegłym roku szkolnym objęto ponad 50 uczniów szkół podstawowych 
i 26 przedszkolaków. Wypłacono również kwotę około 60.000,00 zł. przeznaczoną na stypendia so-
cjalne. Zadaniem gminy jest organizacja opieki świetlicowej, Gmina Stare Miasto zgodnie z ustawowym 
obowiązkiem zapewnia opiekę świetlicową w każdej szkole podstawowej. Uczniowie są objęci opieką 
od godziny 7:00 rano do 16:30 w zależności od potrzeb szkoły. Na organizację zajęć świetlicowych prze-
znaczono w ubiegłym roku szkolnym prawie 14 etatów przeliczeniowych nauczycieli. Zadaniem jest 
również zapewnienie specjalnych potrzeb edukacyjnych. Specjalne potrzeby to potrzeby uczniów nie-
pełnosprawnych, czyli tych z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego, ale również potrzeby 
uczniów chorych oraz potrzeby uczniów zdolnych. Dodać należy również grupę uczniów o potrzebach 
wynikających z ograniczeń środowiskowych i każda z tych wymienionych grup ma specjalne potrzeby 
edukacyjne, która szkoła musi realizować. Liczba orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego w roku 
szkolnym 2022/2023 wynosiła 50. To spora liczba. Za zgodą organu prowadzącego w gminie w roku 
szkolnym 2022/2023 funkcjonowały 4 oddziały integracyjne, 1 oddział w Przedszkolu Samorządowym 
w Starym Mieście oraz 3 oddziały w Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim. Realizacja z zajęć z zakresu 
właśnie pomocy psychologiczno-pedagogicznej jest jedną z podstawowych form działalności dydak-
tycznej i wychowawczej szkoły. Liczba dzieci i uczniów wymagających różnorodnych zajęć wspierają-
cych od specjalistycznej pomocy po zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze w roku szkolnym 2022/2023 
wynosiła ponad 30% wszystkich dzieci i uczniów. W wymienionym roku szkolnym we wszystkich pla-
cówkach oświatowych w Gminie Stare Miasto został spełniony standard zatrudnienia nauczycieli spe-
cjalistów wymagany przez Ministerstwo Edukacji i Nauki. We wszystkich placówkach są zatrudnieni 
logopedzi, pedagodzy szkolni, pedagodzy specjalni, psycholodzy oraz nauczyciele wspomagający pro-
ces kształcenia uczniów z orzeczeniem o kształceniu specjalnym. Łącznie w placówkach funkcjonuje 
ponad 29 etatów nauczycieli specjalistów. Gmina Stare Miasto finansuje również inne zajęcia, w roku 
ubiegłym kontynuowaliśmy finansowanie drugiego języka obcego nowożytnego, jest to język niemiecki 
w klasie V i VI. Dodatkowo również w Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim organ prowadzący finanso-
wał 8 godzin tygodniowo na zajęcia rozwijające uzdolnienia, są to dzieci ćwiczące, kształcące się  
w ramach zespół Lawina i Uśmiech, natomiast w Przedszkolu Samorządowym w Starym Mieście dodat-
kowo finansowano 9 godzin zajęć gimnastyki korekcyjnej dla dzieci przedszkolnych. Wznowiona została 
również w ubiegłym roku szkolnym polsko-czeska wymiana młodzieży, którą realizuje Szkoła Podsta-
wowa w Starym Mieście. Również w ubiegłym roku szkolnym kontynuowano wieloletni program pro-
filaktyki uniwersalnej, finansowany przez Gminę Stare Miasto pn. „Pływanie na basenie przepustką do 
zachowania zdrowia” dla uczniów klas I-III. Przypomnę, że jest to program, który realizujemy jako 
gmina od wielu, wielu lat i fakt, że jest kontynuowany można uznać za sukces edukacyjny, ponieważ 
licząc, że co roku jest to około 100 dzieci, które takie szkolenie przechodzą w ramach tego właśnie 
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programu, no to już mamy całkiem sporą grupę uczniów. Struktura zatrudnienia w oświacie wg danych 
w systemie informacji oświatowej w naszych 7 placówkach zatrudniono w ubiegłym roku szkolnym 246 
nauczycieli. Było to 246,33 etaty przeliczeniowe i też patrząc na strukturę oświaty można dodać tylko, 
że ta struktura zatrudnienia zakłada, rozkłada się bardzo różnorodnie w zależności od wielkości szkoły, 
czyli od 16 etatów w najmniejszej Szkole w Barczygłowie do ponad 50 etatów w Szkole Podstawowej 
w Starym Mieście. Jednym z czynników, z elementów, z narzędzi do oceniania pracy szkoły są wyniki 
egzaminu zewnętrznego. Raport zawiera szczegółowe porównania w różnych konfiguracjach. Podsu-
mowując można powiedzieć, że jeśli chodzi o wyniki średnie ze wszystkich szkół prowadzonych przez 
Gminę Stare Miasto, to nie mamy powodów do niezadowolenia, a wręcz odwrotnie. Bardzo cieszy wy-
soki wynik średni z matematyki, co nie jest łatwym osiągnięciem. Jest to średni wynik wyższy niż  
w powiecie, niż w województwie, niż w kraju. Wyniki z języka polskiego i języka angielskiego są wyższe 
niż w powiecie i w kraju i tylko odrobinę niższe niż przepraszam w powiecie i województwie, natomiast 
odrobinę niższe niż wyniki średnie w kraju. Dodatkowym zadaniem w 2022 roku było oczywiście kształ-
cenie dzieci i uczniów z Ukrainy. Ta liczba dzieci jest zmienna. W ubiegłym roku szkolnym to była kwe-
stia ponad 20 dzieci, w tym roku szkolnym mamy 14. Na organizację kształcenia dzieci z Ukrainy łącznie 
pozyskano w 2022 roku z Funduszu Pomocy kwotę ponad 350.000,00 zł. a w roku 2023 w okresie sty-
czeń-sierpień, czyli II semestr roku szkolnego była to kwota łączna ponad 250.000,00 zł. Jeśli chodzi  
o finansowanie oświaty, to pragnę przypomnieć, że jest to rzeczywiście spora część budżetu gminy.  
W roku 2022 subwencja oświatowa wynosiła ponad 14.000.000,00 zł. inne dochody ponad 
2.440.000,00 zł. i gmina, żeby zachować ten stan, który mamy i utrzymać funkcjonowanie szkół oczy-
wiście w celu no wykonania wszystkich zadań własnych gminy dołożyła ponad 12.500.000,00 zł. Przy 
czym inwestycje oświatowe wynosiły w roku 2022 kwotę prawie 300.000,00 zł. dokładnie 296.779,00 
zł. Sumując te kwoty otrzymujemy kwotę ponad 29.328.558,00 zł. na utrzymanie zadań oświatowych, 
co stanowiła niebagatelne prawie 34% wydatków na oświatę wobec ogółu wszystkich wydatków bu-
dżetowych gminy. To tyle, jeśli chodzi o podsumowanie raportu. Dziękuje bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto za rok szkolny 2022/2023  
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

Punkt 10 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – W tym punkcie nie mamy zgłoszeń. Komisje prowadzą prace. 

Punkt 11 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje.  

 Przewodnicząca Rady Gminy – Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos? Pan radny Lewandowski.  

 Pan Waldemar Lewandowski – Szanowni Państwo, w imieniu własnym i Pani Przewodniczącej Ha-
liny Turajskiej chcieliśmy złożyć interpelację do Pana Wójta. Na podstawie art. 24 ust. 3 i 4 ustawy o 
samorządzie gminnym składamy interpelację w sprawie drastycznych podwyżek cen wody i odprowa-
dzania ścieków dla mieszkańców Gminy Stare Miasto wprowadzonych z dniem 9 września przez Zakład 
Usług Wodnych Spółka z o.o. w Koninie. Zaopatrzenie mieszkańców Gminy Stare Miasto w wodę i od-
prowadzaniem ścieków zajmuje się Zakład Usług Wodnych w Koninie Spółka z o.o., którego jedynym 
właścicielem jest Związek Międzygminny Wodociągów i Kanalizacji w Koninie. Gmina Stare Miasto jest 
1 z 12 gmin należących do tego Związku. Pracami Związku kieruje 6 osobowy Zarząd, który pełni funkcję 
zgromadzenia wspólników podległej spółki. Zgodnie ze statutem najwyższym organem Związku Mię-
dzygminnego Wodociągów i Kanalizacji w Koninie o kompetencjach stanowiących i kontrolnych jest 
Zgromadzenie Związków w skład którego wchodzą wójtowie i burmistrzowie gmin będących członkami 
Związku. W §12 statutu Związku zapisano m.in., że do kompetencji zgromadzenia należy: ustalanie cen 
za dostawę wody i zrzut oraz odprowadzanie ścieków. Zapis ten jasno pokazuje, że Prezes Spółki ZUW 
niezależnie od zapisów zawartych w ustawie z 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 
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i zbiorowym odprowadzeniu ścieków przed wystąpieniem do Wód Polskich o zatwierdzenie nowych 
stawek za wodę i ścieki powinien uzyskać akceptację wójtów i burmistrzów gmin, których to dotyczy. 
Z informacji podanej przez Pana Wójta na posiedzeniu Komisji Rady Gminnej wynika, że nowe stawki 
opłat nie były konsultowane z wójtami i burmistrzami. Nawet pobieżna analiza danych publikowana na 
stronie internetowej Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji i tutaj jest strona zmwikko-
nin.pl wykazuje brak aktualnych danych dotyczących podejmowanych uchwał i danych dotyczących 
obowiązujących taryf, co pokazuje, że obecny Zarząd Związku nie działa w sposób właściwy, a przy-
najmniej transparentny i czytelny dla mieszkańców gmin. Nadmieniamy, że funkcjonowanie Związku  
w 2022 roku kosztowało łącznie 206.500,00 zł. za co my wszyscy zapłaciliśmy w cenie wody i ścieków. 
Zapisy zawarte w statucie Związku są skonstruowane w sposób praktycznie uniemożliwiający gminie, 
które przekazała swoje sieci i urządzenia wodnokanalizacyjne na wyjście z tego chorego układu bez 
dużych strat finansowych. Gmina, która chciałaby opuścić związek odpowiada za szkody poniesione 
przez Związek na skutek wystąpienia, nie ma natomiast prawa do majątku, który został przez lata wy-
pracowany dzięki temu, że ZUW zarabiał na sprzedaży wody i odbiorze ścieków od mieszkańców gminy 
przy wykorzystaniu instalacji, które gmina zbudowała. Do Związku należą gminy, które nie powierzyły 
spółce swoich urządzeń i samodzielnie w całości lub części zarządzają swoimi instalacjami, a w Zgro-
madzeniu Związku mają taki sam głos jak nasza gminy, przykład Kłodowa, Dobra, Przedecz gdzie oddał, 
gdzie samodzielnie administruje siecią kanalizacyjną. Zgodnie ze statutem Związku warunkiem przyję-
cia zainteresowanej gminy w poczet członku jest przekazanie w administracji Związku lub podmiotu 
gospodarczego utworzonego przez Związek urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz urządzeń 
i sieci kanalizacji sanitarnej celem wspólnego prowadzenia działalności w zakresie uzgodnionym  
z gminą i o tym mówi §34 ust. 2 statutu. O bałaganie panującym w Związku i podległej spółce ZUW 
może świadczyć fakt, że Wody Polskie w swojej ostatniej decyzji dotyczącej nowych taryf na wniosek 
ZUW ustaliły również stawki za wodę dla gmin Kłodawa i Dobra, które posiadają własne przedsiębior-
stwa ich obsługujące i miały już ustalone stawki na podstawie swoich wniosków. Tutaj chciałbym tylko 
dodać, że być może pojedynczy odbiorcy z terenu gminy Kłodawa korzystają z sieci prawdopodobnie 
gminy Chodów, ale my nie mamy dostępu do dokumentów źródłowych, nie jesteśmy w stanie tego 
zweryfikować, natomiast nie ulega wątpliwości, że 90 parę procent gminy Kłodawa sama administruje 
swoją siecią wodociągową i kanalizacyjną. Brak jest jasnych porozumień określających podział kosztów 
działalności Zakładu Usług Wodnych pomiędzy poszczególne gminy, a przynajmniej my jako radni nie 
mamy dostępu do tych informacji. Zakład Usług Wodnych tłumaczy podwyżki koniecznością spłaty  
pożyczki na budowę części sieci kanalizacyjnej na terenie naszej gminy i innych gmin w ramach pro-
gramy KOSI. Na inwestycje na terenie Gminy Stare Miasto, Krzymów, Rzgów i gmina dofinansowane w 
połowie ze środków unijnych ZUW zaciągnął kredyt na okres 10 lat na preferencyjnych warunkach w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Inwestycja ta została zakończona w 2021 roku. Jest to 
praktyczna jedyna inwestycja jaką ZUW wykonał na terenie naszej gminy od wielu lat. Pozostałe inwe-
stycje re realizowała gmina we własnym zakresie. Z informacji zamieszczonej na stronie ZUW wynika, 
że roczny, łączny koszt obsługi kredytu, raty kapitałowe i odsetkowe z tytułu inwestycji zrealizowanych 
na terenie gmin Stare Miasto, Rzgów i Krzymów wynosi 2.050.000,00 zł. Prace te były realizowane jako 
jeden projekt. Inwestycje na terenie Gminy Stare Miasto ZUW zaangażował 9,76 miliona złotych,  
to jest kredyt. To jest 53,04% wartości wkładu włożonego w projekt, więc skoro 53% wartości projektu 
to był projekt wykonany na terenie naszej gminy, to logicznym wydaje się, że koszt obsługi roczny na-
szego zadłużony powinien również wynosić 53,04%, tj. 1.090.000,00 zł. W 2022 roku do oczyszczalni 
ścieków w Modle Królewskiej odprowadzone 262 000 m3 ścieków i to są dane z raportu o stanie gminy.  
W tym roku z uwagi na nowe przyłącza będzie to jeszcze większa ilość. Tutaj do chwili obecnej w bie-
żącym roku około 500 nowych odbiorców się przyłączyło, ale przy tej ilości odbiorców, która była, przy 
tej ilości ścieków, które były odprowadzone w 2022 roku wzrost ceny 1 m3 ścieków o 6,38 zł. daje kwotę 
ten wzrost 1.670.000,00 zł. Przypominam, że nasza część spłaty kredytu to 1.090.000,00 zł., a wzrost 
cen na tym poziomie daje ZUW-owi przyrost 1.670.000,00 zł. Jasno więc widać, że obciążenia związane 
z obsługą kredytu nie uzasadniają wysokiego wzrostu cen i tak dla porównania aktualna cena m3  ście-
ków w Poznaniu wynosi 7,68 zł. w Koninie 12,70 zł., a w naszej gminie 14,03 zł. Przy czym w Poznaniu 
i w Koninie spółki wodociągowe w całości samodzielnie realizują inwestycje wodnokanalizacyjne. Dra-
styczna podwyżka cen wody i ścieków prawdopodobnie spowoduje ograniczenie zużycia wody przez 
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mieszkańców w konsekwencji spadek przychodów przez ZUW, które może prowadzić do kolejnej pod-
wyżki. Zwracamy również uwagę na fakt, że ZUW w 2023 roku został zwolniony przez Radę Gminy  
z podatku od budowli, które eksploatuje na naszym terenie. Ponadto Zakład Usług Wodnych otrzymało 
od Gminy Stare Miasto na początku tego roku nieoprocentowaną pożyczkę w kwocie 300.000,00 zł. na 
spłatę zobowiązań z tytułu zaciągniętej pożyczki na tą naszą inwestycję właśnie. Mając na uwadze po-
wyższe kierujemy do Pana Wójta następujące wnioski: 1. Podjęcie działań w oparciu o §38 statutu 
Związku w celu wykreślenia ze Związku gmin, które nie udostępniły swoich urządzeń na rzecz związku, 
a i ich głos ma wpływ na decyzję Związku i tym samym na gminy, które prawidłowo realizują swoje 
obowiązki statutowe. 2. Przygotowanie wspólnie z gminami, w których wprowadzono równie wysokie 
podwyżki wniosku o odwołanie Zarządu Związku. Do złożenia takie wniosku potrzebna jest pisemna 
zgoda ¼ członków Zgromadzenia Związku, tj. 3 gmin, o czym mówi §28 statutu. 3. Wystąpienie samo-
dzielnie lub za pośrednictwem przedstawiciela Gminy Stare Miasto w Radzie Nadzorczej z wnioskiem 
o odwołanie Prezesa Spółki Zakład Usług Wodnych w Koninie z uwagi na utratę zaufania. 4. Skierowanie 
pisma do Pana Wojewody Wielkopolskiego, który sprawuje merytoryczny nadzór nad funkcjonowa-
niem Związku z wnioskiem o przeprowadzenie kontroli funkcjonowania Związku oraz jego organów 
statutowych. 5. Skierowanie pisma do RIO z wnioskiem o przeprowadzenie pełnej kontroli finansowej 
w Związku i w Spółce Zakład Usług Wodnych Konin ze szczególnym zwróceniem uwagi na sposób w jaki 
rozliczane są koszty działalności spółki pomiędzy poszczególnymi gminami. Wątpliwości np. budzi fakt, 
że ustalane ceny wody we wszystkich gminach niezależnie od wielkości poboru, stanów urządzeń, kosz-
tów remontu są takie same. Ponadto kontroli powinna być poddana procedura wyłaniania dostawców 
towarów i usług dla spółki. Wydatki do kwoty 50.000,00 zł. są jedynie akceptowanie jednoosobowo 
przez Prezesa Spółki. 6. Przedstawienia Radzie Gminy rozliczenia z Zakładem Usług Wodnych Konin 
opłat za korzystanie z energii elektrycznej wygenerowanej przez instalację fotowoltaiczną w oczysz-
czalni ścieków w Modle i 7 wniosek. Niezwłoczne podjęcie w porozumieniu z innymi gminami lub sa-
modzielnie prac koncepcyjnych zmierzających do wypracowania formuły w jakiej gminy należące do 
Związku w przyszłości powinny realizować zadania w zakresie dostawy wody dla mieszkańców i odbioru 
ścieków. Naszym zdaniem należy rozważyć 2 rozwiązania. Pierwsze – realizacja przez gminę zadań  
w zakresie dostaw wody dla mieszkańców i odbiorców ścieków samodzielnie. W tym celu należy wpro-
wadzić do statutu zapisy pozwalające gminie na wyjście ze Związku bez drastycznych obciążeń finan-
sowych lub też rozwiązanie Związku Międzygminnego, który generuje zbędne koszty i przekazanie 
udziału w spółce Zakład Usług Wodnych gminom, które przekazały spółce swoje instalacje i w zależno-
ści od tego jaki majątek przekazały do dyspozycji spółki, jakie generują przychody. Podpisała Pani Ha-
lina Turajska i Waldemar Lewandowski. Dziękuję bardzo.  

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu radnemu. Czy w tym punkcie porządku obrad 
ktoś z Państwa obecnych na sali chciałby zabrać głos? Nie ma zgłoszeń.  

Punkt 12 porządku obrad – Zakończenie obrad LXXIII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykam obrady LXXIII sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 

Państwu za udział w sesji. 

LXXIII sesja zakończyła się o godz. 11:20. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:    

/-/ Mateusz Staciwa                   /-/ Halina Turajska 

 


